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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Uit het eerste Monitoringrapport van het Nationaal Samenwerkingsprogramma 

Luchtkwaliteit (NSL) van 2010 blijkt dat Zuid-Holland de hoogste fijnstof (PM10) 

(Zuid-Holland 25,7 en Friesland 20,7) en veruit de hoogste stikstofdioxide waarden 

(NO2) (Zuid-Holland 32,7 en Groningen 14,5) van alle provincies in Nederland heeft. 

Deze monitoring is voor de provincies in Nederland aanleiding om een beroep op 

staatssecretaris Atsma van Infrastructuur en Milieu te doen om aanvullende maat-

regelen te treffen voor de verbetering van de luchtkwaliteit in ons land. Uit de 

monitoring van het NSL blijkt dat er meer en vooral ook grotere knelpunten zijn 

aangetoond dan verwacht. 

 
1. Kent u het bericht ‘Provincies willen hulp van EU en Rijk bij verbetering luchtkwaliteit?1 

 

Antwoord 

Ja. 

 

2. Welke bestaande, grotere en nieuwe knelpunten zijn er in Zuid-Holland gemonitord op 

het gebied van luchtkwaliteit? 

 

Antwoord 

In de ‘Eerste voortgangsrapportage NSL/RSL (2010)’ van Gedeputeerde Staten wordt 

ingegaan op de luchtkwaliteit in de provincie Zuid-Holland. Deze rapportage was 

toegevoegd aan de stukken van de vergadering van de Statencommissie Groen, 

Water en Milieu van 12 januari 2011 (http://www.zuid-

holland.nl/documentenverkenner.htm?Gr=Milieu&t1naam=Milieu&t2naam=Luchtveron

treiniging%20en%20stankhinder&t3naam=Luchtkwaliteit%20in%20Zuid-Holland ). 

Aan deze rapportage is ook een kaart toegevoegd waarin de knelpunten met 

stikstofdioxide concentraties boven de 40 µg/m3 in 2015 zijn weergegeven. Omdat de 

stikstofdioxide grenswaarde uiterlijk in 2015 moet zijn bereikt, noemen we berekende 

overschrijdingen in dat jaar "knelpunten".  

                                                           
1 http://www.europadecentraal.nl/europesester/626/1728/ 
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(Dreigende) Knelpunten doen zich met name voor langs drukke wegen in 

binnensteden en bij kruisingen tussen rijkswegen en provinciale wegen. 

 

3. Wat vindt u van het feit dat er meer en grotere knelpunten zijn aangetoond en 

verwacht en welke extra maatregelen gaat u treffen? 

 

Antwoord 

In de monitoringsrapportage wordt naast een terugblik op de luchtkwaliteitssituatie van 

het afgelopen jaar ook een prognose gemaakt van de concentratie in 2015. In 2010 

leidde het scenario voor 2015 tot iets meer overschrijdingen dan in eerdere scenario's 

en de concentraties op de knelpunten waren iets hoger. Daarom was de conclusie dat 

er meer en grotere toekomstige knelpunten zijn. 

Echter uit metingen blijkt dat de luchtkwaliteit in de provincie Zuid-Holland elk jaar 

beter wordt. Het aantal grenswaarde-overschrijdingen neemt elk jaar af en de concen-

tratie daalt. In het kader van het NSL hebben rijk, provincies en gemeenten afspraken 

gemaakt om gezamenlijk de luchtproblemen op te lossen. De provincie doet er alles 

aan om alle bestaande en nieuwe knelpunten op tijd op te lossen door aanvullende 

maatregelen. De provincie is het Provinciaal Actieprogramma Luchtkwaliteit aan het 

herijken en is bezig om aanvullende projecten op te stellen, vooral op het gebied van 

luchtkwaliteit en mobiliteit. 

Het rijk is echter wel de belangrijkste speler die met nationale maatregelen het meeste 

effect kan bereiken. Daarom heeft IPO recent een brief aan Staatssecretaris Atsma 

van Infrastructuur en Milieu gestuurd met het verzoek om aanvullende rijks-

maatregelen.  

(http://www.ipo.nl/sites/default/files/documents/mil_04799.pdf) 

 

4. Kunt u aangeven wat de nadelige gevolgen van deze grotere en nieuwe knelpunten 

zijn voor de gezondheid van de inwoners van Zuid-Holland of bent u bereid om dit te 

laten onderzoeken? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Er is geen sprake van een substantiële vergroting van aard en omvang van grens-

waarde-overschrijdingen in de afgelopen jaren (zie ook het antwoord op vraag 3). In 

algemene zin constateren wij dat de luchtkwaliteit de afgelopen decennia is verbeterd. 

Dit leidt er tevens toe dat ook de gezondheidssituatie verbetert. Het is geen provin-

ciale taak om de gezondheid te monitoren. De provincie berekent wel het aantal 

blootgestelden aan luchtkwaliteit boven de grenswaarde. In 2006 waren er nog 

155.000 blootgestelden aan concentraties boven de grenswaarde in Zuid-Holland, in 

2009 nog 55.000 als dit op dezelfde manier wordt berekend. Het doel voor 2015 is dat 

er geen blootgestelden meer zijn aan concentraties boven de grenswaarde. Wij zetten 

ons beleid dus onverminderd door en zullen gespitst blijven op het halen van deze 

doelen. De gezondheid van de inwoners zal echter niet worden onderzocht, want deze 

taak ligt bij de GGDs. 
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Eind 2011 zult u worden geïnformeerd over de stand van zaken van het NSL en de 

resultaten van de laatste Monitoringsrapportage. 

 

 

Den Haag, 11 oktober 2011 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

wnd. secretaris,                                          voorzitter, 

 

M.M. van der Kraan                                    J. Franssen 

 

 


